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Zápis z 13. jednání Výboru sociálního a zdravotního ZMČ Praha 10 konaného 
dne 24. 4. 2024 v budově ÚMČ Praha 10 od 18:00 do 18:53 hodin  

 
Jednání bylo zahájeno v 17:05 hodin. Jednání řídila předsedkyně Výboru Mgr. Veronika 
Žolčáková, která přivítala přítomné členy i hosty. Konstatovala, že je Výbor usnášeníschopný.  
 
Přítomni: Mgr. Veronika Žolčáková, pí. Veronika Dvořáková, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, 
Mgr. Michal Kočí, p. David Krůta, Mgr. Josef Nerušil, Mgr. Ondřej Počarovský 
Nepřítomni: -  
 
Hosté: dle prezenční listiny   
 
 

1. Schválení programu 13. jednání VSZ 
 

Návrh programu:  
 

1. Určení ověřovatele  
2. Schválení programu 13. jednání VSZ 
3. Informace o schválení zápisu z 12. jednání VSZ  
4. Informace o poskytovaných službách v lokalitě "Park Radošovická" a lokalitě "Malešické 

náměstí"   
5. Materiál "Informace o provozu a hospodaření Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice, p. 

o., k 31. 12. 2023"  
6. Materiál "Informace o provozu a hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci 

v Praze 10, p. o., k 31. 12. 2023“  
7. Materiál "Návrh na schválení priorit v oblasti sociálních a návazných služeb na území 

městské části Praha 10 na období 2025-2028"  
8. Informace o projektu "Férové bydlení"  
9. Materiál "Návrh na poskytnutí dotací z rozpočtu MČ Praha 10 v rámci Dotačního programu 

městské části Praha 10 na podporu dětí z MČ Praha 10 s těžkým zdravotním postižením a 
jejich rodin pro rok 2024 za první pololetí školního roku 2023/2024"  

10. Informace o záměru stavby rodinného centra 
11. Diskuse 

 
Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
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2. Určení ověřovatele 

 
Za ověřovatele zápisu byla navržena Mgr. Tereza Hauffenová, MBA.   
 
Hlasováno o ověřovateli:  

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
 

3. Informace o schválení zápisu z 12. jednání VSZ 

Zápis z 12. jednání VSZ byl schválen předsedkyní VSZ a ověřen určeným ověřovatelem zápisu. 
Zápis byl rozeslán členům VSZ.  
 
Hlasováno o tom, že přítomní hosté budou moci vystupovat pouze po udělení slova 
předsedkyní výbor, o každém jejich vystoupení nebude hlasováno zvlášť.  
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
 

 
4. Informace o poskytovaných službách v lokalitě "Park Radošovická" a lokalitě 

"Malešické náměstí"   
 
V úvodu projednávání bodu člen RMČ, Mgr. Milan Maršálek, informoval o správě veřejné 
zeleně s tím, že Malešické náměstí je ve správě MČ Praha 10 a složitější situace je v okolí 
Radošovické – MČ, DP, okolní SVJ. MČ Praha 10 od května posiluje úklid o jakousi reakční 
složku, která bude operativněji reagovat na podněty od občanů e-mailem, prostřednictvím 
aplikace apod. Chystá se také novou zakázka na úklid veřejných prostranství. TSK nyní dává 
více prostředků na úklid chodníků. MČ díky tomu „ušetří“ a posílí úklidy v místech, kde je to 
potřeba. V úvahu bude také brána dříve zpracovaná pocitová mapa. Takže to, co se díky 
postupu MHMP ušetří, to se v úklidu a údržbě využije (rozšíří).  
 
K dotazu Mgr. Kočího Mgr. Maršálek uvedl, že v Radošovické probíhá úklid na denní bázi, 
v okolí Malešického náměstí také často, ale přesně nyní neví. Chodníky uklízí TSK asi třikrát až 
pětkrát týdně. Údržbu nemá cenu řešit odděleně (jednotlivé „díry“ v dlažbě), ale je třeba 
opravit celý chodník. To patří do gesce radního pro dopravu.  
 

 Připomněla, že na jednom pozemku (okolí Radošovické) probíhalo dlouhé 
dědické řízení a pozemek nikdo neudržoval. Okolní SVJ nemají prostředky na údržbu. 
Hromadilo se tam „nafoukané“ listí. Tím též upřesnila, že okolní pozemky jsou i soukromníků.    
 
K projednávanému bodu byli přizváni zástupci organizace NADĚJE a Armáda Spásy. Ti ve 
stručnosti představili služby, které na území MČ Praha 10 poskytují 
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Zástupce Naděje, pan , uvedl, že poskytují mobilní sociální službu lidem bez 
domova. U točny tramvají na Radošovické ji poskytují každé pondělí, a to včetně svátků, od 
13:00 hod. do 15:00 hod. Klienti zde čerpají zejména sociální poradenství, pomoc při zdrav. 
ošetření a materiální pomoc. Do lokality organizace zajíždí dlouho, jelikož se zde zdržuje tato 
cílová skupiny. Hledají vždy lokalitu, která bude co nejméně zatížena – např. ne u škol, ne u 
dětských hřišť. Než vznikly modré zóny, tak to probíhalo relativně v klidu. Lidé bez domova 
jsou vždy pracovníky motivováni k opuštění místa po „odebrání“ služby. Někteří tam však již 
bydlí, s tím se nedá nic dělat. Hlavním cílem je poskytnout pomoc, získat přehled 
o hygienickém a zdravotním stavu. Klienti, kteří využívají jejich služby by zpravidla nepřišli za 
službou někam a jejich stav by byl ještě výrazně horší. Je třeba také připomenout, že se jedná 
jen o část lidí bez domova. Problém je, že celá lokalita je dlouhodobě neudržovaná. SŽ 
v blízkém okolí (bývalé nádraží Strašnice) odmontovaly budky, ale tím to ale vyřešeno nebylo. 
Stejně je to využíváno. Důležitou informací je, že počet lidí bez domova v Praze se nerovná 
kapacitě ubytovacích služeb. Pracovníci se proto klienty snaží motivovat k využívání dalších 
služeb. Úspěch je, když začnou využívat služby k tomu určené – kamenné. Služby mají 
diferencované, průchodné. Na území Prahy 10 realizují i terénní program – v pondělí, prochází 
celou Prahu 10. Lokalit je pochopitelně víc. S teplem bude problém na Skalce – zdržuje se tam 
daleko více lidí bez přístřeší. Sociální pracovníci motivují lidi k dodržování zákonů, pravidel 
soužití. Posouvají lidi směrem ke zdravotním službám. Na Praze 10 provozuje organizace i další 
služby pro lidi bez přístřeší. Jsou zde dva azylové domy. Rybalkova – pro ženy a Záběhlice – pro 
seniory nebo osoby se zdravotním postižením.  
 
Mgr. Veronika Žolčáková konstatovala spokojenost se spoluprací, zhusta se situaci klientů daří 
i díky organizacím posouvat, nejen je přemisťovat z místa na místo.  
 
Za organizaci Armáda spásy služby představila  a paní   
 
Armáda spásy realizuje mobilní výdej stravy, a to kousek od místa, kde službu realizuje Naděje. 
Výdej probíhá od úterý do pátku. I tato služba motivuje klienty k odebrání stravy, k úklidu 
a odchodu.  
 
Specifickou službu (Nízkoprahové denní centrum a Noclehárna) se daří realizovat 
na Malešickém náměstí. Díky tomu mohli mírně decentralizovat, což je cílem – více zařízení 
s menší kapacitou.  
 
Toto zařízení má kapacitu 30 osob, jedná se ohroženější lidi na ulici (věk, zdravotní postižení). 
Byly tam sousedské stížnosti. Služba se na všechny stížnosti snaží reagovat. Chtějí, aby se i tito 
klienti posouvali do dalších zařízení. Každé dvě hodiny kontroluje pracovník a uživatel služeb 
(ten dobrovolně) okolí náměstí. Nakoupili prostředky na úklid a realizují i drobný úklid lokality. 
Úklid. Neuhlídá se všechno, ale snaží se co nejvíc. Poskytují zde stravu (polévka), hygiena, 
zdravotní službu, sociální práci. Snahou je posun do bytů nebo azylových domů– kapacity jsou 
však omezené. U mnoha klientů jsou vidět pokroky.  
 
MgA. Kašpar požádal v této souvislosti o statistiky.  
 
Mgr. Žolčáková připomněla, že jde o objekt MHMP. Začátek se komunikačně nepodařil, ale 
nakonec vše dopadlo zdárně, nedorozumění se podařilo vyřešit. Z našeho pohledu jde o první 
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stížnosti. Celou situaci již s panem místostarostou projednávali s organizacemi. Navržená 
opatření by mohla pomoci – organizace posílí kontrolu a úklid. My budeme mít rychlejší 
úklidovou službu. Revitalizace širšího okolí, aby to nelákalo k pobytu. V příštím měsíci také 
proběhne návštěva zařízení v Malešicích. Domluvíme se ohledně pochůzek policie.  
 
Mgr. Počarovský: Ocenil práci organizací. Prosí, zda by bylo možné vyhledat jiné místo, než je 
park Radošovická. Komplikuje to situaci Adiktologické ambulance v Nučické. Adiktologická 
služba tam bude spojována s osobami bez přístřeší. K úvaze dává místo před bývalou budovou 
PSSZ V Korytech – je nedaleko.  
 
Armáda spásy – původní místo bylo předjednáno s vedením MČ.  Chtěla by se tam podívat, asi 
nejsou proti. Jen to musí splňovat tu podmínku, že tam ti lidé jsou přirozeně. Sama se poptá 
terénních pracovníků.  
 
Naděje – místo zná. Není vzdáleno od původního místa. Problém by mohlo být vlastnictví 
pozemku – vlastník by s tím měl souhlasit. V úvahu je třeba také brát bezpečnost klientů 
(automobilový provoz). V okolí je Lidl a Penny. Je zde také riziko, že i když přesunou službu, 
tak to nevyřeší lokalitu Radošovická. Jako příklad může uvést, že stávali v Rabakovské ulici 
a chtěli tak stáhnout lidi ze Skalky. Nikdo tam ale nechodil. Vyjdou vstříc žádosti MČ Prahy 10 
o přesun – pokud bude. Je třeba vzít také v úvahu to, že na Radošovickou se klienti dostávají 
tramvají, která je vhodnějším dopravním prostředkem než autobus.     
 
Mgr. Žolčáková upozornila, že je třeba posoudit navržené místo z hlediska majetkových vztahů 
i vhodnosti.  
 
Mgr. Počarovský konstatoval, že by MČ Praha 10 asi potřebovala více služeb organizace 
Naděje.  
 
K tomu  uvedl, že jsou na Praze 10 v pondělí v rámci kofinancování městskou částí. 
V dalších dnech chodí terén v rámci krajské sítě. Organizace nechce rozšiřovat mobilní služby, 
je třeba posilovat kamenné služby. Mobilní službu mají i na jiných městských částech. Je určitě 
třeba (a oni se snaží) pracovat na rozšíření služeb – spolu s komunálními politiky a náměstkyní 
na HMP.  Problém je, že v létě jsou tito klienti více vidět. Po ukončení zimních opatření je jich 
víc – jsou venku. Také je třeba se vymezit vůči tomu, že v některých částech Prahy hlídají parky 
soukromé bezpečnostní agentury. To vůbec není vhodné řešení. Připomněl, že spolupracují 
i s městkou policií, po odjezdu mobilní služby projíždí lokalitu strážníci MP a motivují uživatele 
služeb k odchodu.  
 
Mgr. Kočí – služebna městské policie V Korytech je v provozu. K dotazu Armáda spásy 
potvrdila, že do komunikace zapojuje SVJ v okolí.  
 
Jakýkoliv nápad na práci s motivací organizace vítají.  
 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/01/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
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I. BERE NA VĚDOMÍ  
Informaci o poskytovaných službách v lokalitě „Park Radošovická“ a v lokalitě „Malešické 
náměstí“  
 

Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

6 0 1 
 
 

5. Materiál "Informace o provozu a hospodaření Léčebny dlouhodobě nemocných 
Vršovice, p. o., k 31. 12. 2023"  

 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 19. 4. 2024. Informaci o provozu a hospodaření představil MUDr. Václav Ptáček, 
ředitel organizace.   
          
Diskuse:  - 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/02/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. BERE NA VĚDOMÍ  
Materiál „Informace o provozu a hospodaření Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice, 
p. o., k 31. 12. 2023“ (1847/2024/OSO) 
 

Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
 
 

6. Materiál "Informace o provozu a hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské 
pomoci v Praze 10, p. o., k 31. 12. 2023“  

 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 19. 4. 2024. Informaci o provozu a hospodaření představila paní Eva Lexová, 
pověřená řízením organizace.  
         
 
Diskuse: M. Kočí  
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Hlasováno o usnesení VSZ/13/03/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. BERE NA VĚDOMÍ  
Materiál "Informace o provozu a hospodaření Centra sociální a ošetřovatelské pomoci 
v Praze 10, p. o., k 31. 12. 2023“ (1846/2024/OSO) 
 

Výsledek hlasování: 
 

Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
 
 

7. Materiál „Návrh na schválení priorit v oblasti sociálních a návazných služeb 
na území městské části Praha 10 na období 2025-2028“  

 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 19. 4. 2024. Předkládaný materiál představila Bc. Linda Zákorová, vedoucí 
oddělení sociální práce a koordinátorka procesu komunitního plánování sociálních 
a návazných služeb.  
 
Diskuse: -   
 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/04/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní 
 

I. SOUHLASÍ  
s materiálem „Návrh na schválení priorit v oblasti sociálních a návazných služeb na území 
městské části Praha 10 na období 2025-2028“ (1976/2024/OSO) a souhlasí s jeho předložením 
RMČ.    

 
Výsledek hlasování: 

 
Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
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8. Informace o projektu "Férové bydlení"  
 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům VSZ rozeslán dne 3. 4. 2024.  
     
Diskuse: - 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/05/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní  
 

I. BERE NA VĚDOMÍ  
informaci spolku R-Mosty o projektu na podporu zvlášť zranitelných uprchlíků před 
válečným konfliktem na Ukrajině     

II. DOPORUČUJE  
Radě městské části Praha 10, aby informace obsažené v žádosti vzala v úvahu 
a zvážila, zda uvolnit pro účely ubytování zvlášť zranitelných uprchlíků před 
válečným konfliktem na Ukrajině 3-5 bytů, případně, aby jednala s MHMP 
o možném využití dosud neobsazených bytů opravených z Fondu rozvoje 
dostupného bydlení dočasně k tomuto účelu 

 
 
Výsledek hlasování: 

 
Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

5 2 0 
 
Mgr. Kočí na konci jednání upozornil, že se měl v úmyslu zdržet hlasování, což vyplynulo 
i z kontextu jeho předchozího přednesu v diskusi.  
 

9. Materiál "Návrh na poskytnutí dotací z rozpočtu MČ Praha 10 v rámci Dotačního 
programu městské části Praha 10 na podporu dětí z MČ Praha 10 s těžkým 
zdravotním postižením a jejich rodin pro rok 2024 za první pololetí školního 
roku 2023/2024" 

 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 19. 4. 2024. Předkládaný materiál představila L. Zákorová, vedoucí oddělení 
sociální práce.  
 
Diskuse: M. Kočí 
 
M. Kočí navrhuje zvýšení poskytovaných částek, i s ohledem na přijatou koncepci rodinné 
politiky.   
 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/06/2024: 
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Výbor sociální a zdravotní 
 

I. SOUHLASÍ  
s materiálem „Návrh na poskytnutí dotací z rozpočtu MČ Praha 10 v rámci Dotačního 
programu městské části Praha 10 na podporu dětí z MČ Praha 10 s těžkým zdravotním 
postižením a jejich rodin pro rok 2024 za první pololetí školního roku 2023/2024“ 
(1919/2024/OSO) a souhlasí s jeho předložením RMČ.    

 
Výsledek hlasování: 

 
Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

6 0 1 
 
 

10. Informace o záměru stavby rodinného centra 
 
 
Podkladový materiál k projednávanému bodu byl členům Výboru sociálního a zdravotního 
rozeslán dne 19. 4. 2024. Předkládaný materiál představili MgA. David Kašpar a Mgr. Veronika 
Žolčáková.    
 
Diskuse: P. Mareš, M. Kočí  
 
 
Hlasováno o usnesení VSZ/13/07/2024: 
 
Výbor sociální a zdravotní  
 

I. BERE NA VĚDOMÍ  
Informaci o záměru vybudování Rodinného centra Strašínská  

 
 

 
Výsledek hlasování: 

 
Výsledek hlasování:   
Pro Proti Zdržel se hlasování 

7 0 0 
 
 
 

11. Diskuse 
 
 
M. Kočí prosí o zařazení prezentace druhé části demografické analýzy na jednání příštího VSZ.   
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Předsedkyně VSZ poděkovala všem členům i hostům za účast na jednání a jednání v 18:53 hod. 
ukončila.  
 
 
 
Mgr. Tereza Hauffenová, MBA     Mgr. Veronika Žolčáková  
ověřovatel zápisu       předsedkyně VSZ 
 
 
Pavel Petřík  
tajemník VSZ  
 
V Praze 13.5.2024  


